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Trends & ontwikkelingen in de sport
Het sportlandschap is aan het veranderen door trends als 
individualisering, consumentisme en flexibilisering. De sportdeelname 
stijgt al jaren, maar het aantal lidmaatschappen bij sportverenigingen 
neemt af. Er is een aardverschuiving te zien van het traditioneel 
‘georganiseerd sporten’ bij een vereniging naar het ‘anders georganiseerd’ 
sporten. Dat laatste betekent dat mensen lid zijn van een hardloopgroep, 
naar een fitness- of boksschool gaan of bijvoorbeeld af en toe meedoen 
aan een evenement. De landelijke trend laat zien dat op 18-jarige leeftijd 
het anders georganiseerd sporten al even populair is als het sporten in 
verenigingsverband. Boven de 18 jaar wordt het anders georganiseerd 
sporten zelfs populairder. Het Sociaal Cultureel Planbureau voorspelt dat 
het aandeel van de bevolking dat lid is van een sportvereniging zal dalen 
van de huidige 33% naar 19% in 2030.

Dordt sport
In Dordrecht sport 61% van de sporters graag flexibel en zonder 
verplichtingen van vrijwilligerstaken, zoals bijvoorbeeld een bardienst. 
Men is steeds meer bereid om voor deze flexibiliteit te betalen. Naast 
flexibiliteit is er ook een toenemende behoefte aan variatie in sporten, de 
multi-sporter maakt zijn entree. Op zoek naar keuzevrijheid om meerdere 
sporten te doen, maar zeker ook in combinatie met een lidmaatschap van 
een sportvereniging. 

Het traditionele lidmaatschap past ook steeds minder goed bij de nieuwe 
generatie sporters, de ongebonden en multi-sporter. Flexibele 
lidmaatschappen, van Pay & Play en strippenkaarten tot 
maandlidmaatschappen, zijn passende alternatieven.

Er is steeds meer sprake van een ‘on-demand-cultuur’ waarin 
mensen zelf bepalen wanneer, waar en met wie ze sporten. Mensen 
gaan steeds meer ‘ongeorganiseerd’ sporten en er is een toename in 
sporten die mensen zelf gemakkelijk kunnen ondernemen op het 
moment dat het hun uitkomt (Trendrapport sport en bewegen 2019).

sv Oranje Wit
Onze mooie club heeft zich altijd goed aangepast aan de veranderende tijd 
en niet zonder resultaat… De keuze van een groep leden om in 1997 tennis 
toe te voegen aan ons sportaanbod heeft fantastisch uitgepakt! In de 
piekperiode met zelfs een ledenaantal van bijna 500 tennissende leden. 
Nu tennissen we met iets meer dan 250 leden op de 5 banen, spelen we 
competitie en toernooien, en wordt er gelest. Ook met het oprichten van 
een biljartafdeling is het sportaanbod verder uitgebreid voor onze leden. 
Mede doordat we ons aanpassen aan de veranderende vraag van onze 
leden en de omgeving, lukt het om al jaren een begrip te zijn in Dordrecht 
en omstreken. Met trots kunnen we zeggen dat sv Oranje Wit tot de 
grootste, meest vitale en mooiste sportverenigingen van de regio behoort. 

Besturen betekent vooruit kijken, in beweging blijven en ervoor zorgen dat 
onze club toekomstbestendig is en blijft! In de ‘nieuwe’ sport padel ziet het 
bestuur van sv Oranje Wit een gigantische kans om onze goede positie nog 
verder te versterken. Door ons sportaanbod uit te breiden met padel zien 
we een kans om nieuwe leden aan te trekken en de bestaande leden te 
behouden. 

In dit document geven we een toelichting op de kansen, maar ook 
uitdagingen die we als bestuur in de ontwikkeling van padel zien. Door zo 
goed mogelijk iedereen van informatie te voorzien over deze ontwikkeling, 
gaan we er vanuit dat we tijdens de extra algemene ledenvergadering 
samen met onze leden een goed, weloverwogen besluit kunnen nemen.

Met sportieve groet, 

het bestuur van sv Oranje Wit



Padel
Padel is de snelst groeiende sport ter wereld! In Spanje is het zelfs na 
voetbal de tweede sport en heeft het tennis naar een derde plaats 
verdrongen. Ook in Nederland is padel in opkomst. ‘De ledenaanwas door 
padel is ongekend’, aldus de KNLTB. Op het moment van de eerste versie 
plan (begin 2021) waren er ruim 20.000 padelspelers, nu zijn er al 75.000 
padelspelers. De verwachting is dat dit er in 2024 ruim 140.000 zijn.

Padel sluit naadloos aan op het veranderende sportlandschap en de 
bijbehorende behoeftes van sporters. Padel is als sport makkelijk 
toegankelijk voor iedereen, het is echt ‘easy & fun to do’. Juist dit maakt 
de sport in tegenstelling tot bijvoorbeeld tennis ook aantrekkelijk om 
gewoon een keertje te doen met vrienden of familie. Padel speel je altijd 
met zijn vieren en dit maakt het ook echt een gezelligheidssport. Een 
sterke community maakt een padellocatie succesvol. Hier moet dan ook 
echt aan gebouwd worden met de nodige aandacht, communicatie, 
marketing en activiteiten. 

400 locaties 

1.200 padelbanen 

140.000 spelers 

> 5.000 teams Prognose 
KNLTB padel 2024 

Ledengroei
Gemiddeld is er een groei van 40-50 leden per padelbaan binnen drie jaar 

(KNLTB)

Meer diversiteit in ledenbestand 
Meer jongere leden tussen de 16-35 jaar

Uitbreiding/versterken sportaanbod 

Meer passende mogelijkheden voor huidige en nieuwe leden van sv
Oranje Wit 

Meer kantine-inkomsten 

Gemiddeld + 15 % van de kantine-omzet (KNLTB)

Meer baancapaciteit

In plaats van 5 tennisbanen zijn er straks 7 padel- en tennisbanen, 
waardoor meer leden kunnen tennissen en/of padellen

Voordelen/ 
kansen padel



Ontwikkelingen tennis
Tijdens corona blijkt tennis een ideale sport te zijn. Waar andere sporten 
de deuren hebben moeten sluiten door de coronamaatregelen heeft tennis 
hiervan geprofiteerd. Vanuit sporten als voetbal, hockey, korfbal hebben 
leden massaal de stap gemaakt naar de tennisvereniging om een balletje 
te slaan. De Zomer Challenge van de KNLTB heeft dit jaar het beste 
resultaat ooit geboekt. De vraag is wel hoeveel nieuwe leden er uiteindelijk 
zullen blijven. Ook bij sv Oranje Wit zijn er de afgelopen jaren tennisleden 
bij gekomen. In 2019 waren er 220 leden, in 2020 waren er 229 leden en op 
dit moment zijn er 255 tennisleden. 

In- en uitstroom tennis
De landelijke trend voor tennis is al jaren dat het werven van nieuwe leden 
redelijk goed lukt. De zogenaamde ‘instroom’ is altijd hoog, de uitdaging zit 
voornamelijk in de uitstroom. Het behouden van leden is een 
aandachtspunt binnen tennis; te zien is dat veel leden binnen twee jaar 
ook weer stoppen. Vanuit dit gegeven is de verwachting dat het 
ledenaantal bij sv Oranje Wit niet verder zal groeien en eerder iets gaat 
teruglopen. In de onderstaande afbeelding is de verwachting vanuit de 
KNLTB op het ledenverloop bij sv Oranje wit te zien.

Tennis groeit ook tijdens corona!
Voor het eerst in 15 jaar is er een landelijke groei te zien in het 

aantal tennisleden. Van 550.000 naar 577.000 tennisleden (+ 5 %)

Vergrijzing tennis
Het ledenbestand van tennis is landelijk aan het vergrijzen. Ook bij sv 
Oranje Wit is dit het geval met momenteel 61 % van de tennisleden die 
ouder dan 45 jaar zijn. Met 4 tennisleden onder de 18 jaar en 15 
tennisleden onder de 24 jaar heeft de jeugd bij ons momenteel niet de 
toekomst. Binnen onze sportvereniging ligt een enorm potentieel, met een 
groot aantal jeugdleden, om met passend aanbod toekomstbestendiger te 
worden.

Tennis in Dordrecht
In 2019 is sv Oranje Wit onderdeel geweest van het tot stand komen van 
een tennisvisie voor Dordrecht. De conclusie is dat het tennis in Dordrecht 
het zwaar heeft en het op alle fronten minder goed doet ten opzichte van 
de rest van het land. Opvallende conclusie binnen de tennisvisie is het 
overschot aan tennisbanen en de lage bespelingsgraad van de huidige 
tennisbanen.



Proces ontwikkeling padel bij sv Oranje Wit
Het afgelopen jaar heeft sv Oranje Wit onderzocht of padel een goede 
toevoeging zal zijn op het bestaande sportaanbod. In deze verkenning is er 
onderzoek gedaan naar de volgende aspecten:

▪ Enthousiasme sv-leden voor padel

▪ Financiële haalbaarheid 

▪ Locatie voor padel

▪ Trends en ontwikkelingen in het sportlandschap

Er is een padelcommissie opgericht waarmee de verkenning is gedaan 
bestaande uit in totaal 9 leden. De padelcommissieleden zijn Mark Zomer, 
Jacqueline Moons, Martin Verheij, Frans van Lonkhuijzen, Henk Wiersma, 
Edward Hoogendoorn, Frans Jan Kruithof, Jan-Willem Bozuwa en Ron 
Stieding.

Alle leden zijn ook lid van de afdeling tennis bij sv Oranje Wit. Tijdens de 
verkenning bestond de padelcommissie uit vier tenniscommissieleden, 
drie bestuursleden (een hiervan is ook tenniscommissielid) en drie sv-
leden. De uitkomst van de padelcommissie leverde een unaniem positief 
advies op voor de ontwikkeling van padel bij sv Oranje Wit. De locatie 
betreft de huidige tennisbaan 5 die getransformeerd zal worden naar drie 
padelbanen. 

Bij sv Oranje Wit is een tenniscommissie met een afgevaardigde in het 
hoofdbestuur van de sv. De tenniscommissie bestaat uit zeven leden in 
totaal; zij hebben als commissie een negatief advies gegeven over de 
ontwikkeling van padel op de locatie van de bestaande tennisbaan 5. De 
onderliggende bezwaren vanuit de tenniscommissie voor een negatief 
advies zijn uitgewerkt in dit document. 

Op het moment van opstellen van dit document is de tenniscommissie 
veranderd van samenstelling. Drie tenniscommissieleden, waaronder ook 
het bestuurslid tennis, zijn gestopt om voor een ieder motiverende 
redenen. De tenniscommissie bestaat nu uit vier leden en heeft geen 
vertegenwoordiging in het bestuur.

Tennisbaancapaciteit    
& aantal leden

Tennisbaancapaciteit 
Volgens de landelijke richtlijnen van de KNLTB wordt er gerekend met 70-
90 tennissende leden per verlichte tennisbaan. In Dordrecht is de 
afgelopen jaren het gemiddeld aantal leden per tennisbaan afgenomen 
van 71 leden naar 57 leden per baan. Dit staat beschreven in de Dordtse 
Tennisvisie uit 2019 waar sv Oranje Wit onderdeel van is geweest. 
Geconcludeerd wordt dat er een tennisbaanoverschot is in Dordrecht.

Bij sv Oranje Wit wordt er momenteel gespeeld met 51 leden per (verlichte) 
tennisbaan. Volgens de landelijke richtlijnen (KNLTB) is het goed mogelijk 
om met het huidige ledenaantal op vier tennisbanen te tennissen.

Met de realisatie van padel vindt er een uitbreiding van de ‘banen’ plaats. 
In plaats van 5 tennisbanen zijn er straks 7 padel- en tennisbanen bij sv 
Oranje Wit, waardoor er nog meer leden kunnen tennissen en/of padellen.



Padel bij sv Oranje Wit



Alternatief scenario naast de korfbalhal
Voordelen: geen tennisbaan inleveren, misschien mogelijk om vier padelbanen te realiseren. 

NB: Tennisbaan 5 moet gerenoveerd worden, dit brengt de nodige kosten met zich mee. 

Nadelen: mindere zichtbaarheid van padel, verstopt achter de korfbalhal. Verwachte lagere omzet horeca door 
de afstand tussen de padelbanen en de kantine. Grotere investering voor de aanleg van padelbanen nodig. De 
KNLTB schat dat de extra kosten tussen de € 35.000 en 45.000 bedragen voor drie padelbanen. Deze kosten 
zitten voornamelijk in het grondwerk (drainage en fundering).

De gemeente Dordrecht geeft geen akkoord op de transformatie van grasveld naar padelbanen op deze 
locatie. Voornaamste redenen: de beperking op het aantal te bebouwen m2 op het sportpark binnen de 
bestaande vergunning en de complexiteit in relatie tot de ontwikkelingen Sportparkenvisie en 
renovatieplannen van de korfbal.

Alternatief scenario op de locatie van de kantine
Voordeel: geen tennisbaan inleveren. 

NB: Tennisbaan 5 moet gerenoveerd worden, dit brengt de nodige kosten met zich mee. 

Nadelen: slechts beperkte ruimte voor twee padelbanen en grotere investering voor de aanleg van padelbanen 
nodig. De KNLTB schat dat de extra kosten tussen de € 20.000 en 30.000 liggen voor twee padelbanen. Deze 
kosten zitten voornamelijk in het grondwerk (drainage en fundering).

Hoge kosten voor het verplaatsen van de kantine.

Locatieonderzoek padel
Alternatieve locaties 

ve



Bezwaren tenniscommissie
& mogelijke oplossingen

Competitie tennis 
Bij sv Oranje Wit is een groep competitiespelers, die 2 x per jaar 
gedurende 7 weken op vrijdagavond competitie spelen. In totaal zijn er 7 
teams die afwisselend met een team van 4-5 spelers uit- en 
thuiswedstrijden spelen. De KNLTB rekent met 1,3 baan per thuisspelend 
team. Met 7 teams is er op de avond met 3 thuisspelende teams 
voldoende capaciteit (3,9 banen). De avond met 4 thuisspelende teams is 
er net als in de huidige situatie een tekort aan tennisbanen (5,2 banen). 

Tennisles 
Bij sv Oranje Wit zijn er op dit moment 26 lesuren per week voor leden en 
niet-leden. Bij de realisatie van padel vervallen er 3 lesuren per direct en 
blijven er 23 lesuren over. Hiervan zijn er 16 lesuren op piekmomenten 
(tussen 19-22 uur), de andere lesuren zijn overdag of in het begin van de 
avond. Op maandag en dinsdag wordt er momenteel gelest op 2 banen. 
Dit zou na realisatie van de padelbanen betekenen dat er nog maar 2 
banen beschikbaar zijn voor vrij tennissen.

Open toernooi
Het open toernooi is het hoogtepunt van het tennisseizoen, waar meer 
dan 200 deelnemers van binnen en buiten de vereniging aan meedoen. 
In deze week worden er jaarlijks op de 5 tennisbanen zo’n 150-160 
wedstrijden gespeeld. De zorg vanuit de tenniscommissie is de 
haalbaarheid van het open toernooi op 4 in plaats van 5 tennisbanen. 

Mogelijke oplossing/kans
KNLTB heeft besloten de vrijdagavondcompetitie uit te breiden. Voor sv
Oranje Wit betekent dit dat er in de nieuwe situatie met vier tennisbanen 
ruimte is binnen de norm van de KNLTB om te groeien met een nieuw 
heren- of damesteam, en dat er nog plek is voor vier nieuwe mixteams.

Kans: uitbreiden van de competitie met padel. Er is op vrijdag, zaterdag en 
zondag competitie-aanbod padel. Op zaterdag en zondag liggen op dit 
moment de tennisbanen vrijwel altijd leeg.

Mogelijke oplossing/kans
De tennislessen tijdens de piekuren moeten beter verdeeld worden, zodat 
alle lessen op een baan gegeven kunnen worden. De afspraak voor 
tennisles voor niet-leden moet zo snel mogelijk worden gewijzigd.

Kans: uitbreiden van het lesaanbod met padellessen voor de leden van sv 
Oranje Wit

Mogelijke oplossing/kans
De KNLTB rekent voor toernooien met 40 wedstrijden per baan (capaciteit 
met 4 banen is dan 160 wedstrijden). Wellicht is er een limiet nodig op het 
maximum aantal tenniswedstrijden en tennisdeelnemers voor het open 
toernooi. 

Kans: uitbreiden van het open toernooi met padel en op 3 banen een 
uitbreiding van 100-120 padelwedstrijden mogelijk.


